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Szabó Károly elnök Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, 5 tag jelen van
és az ülést 915-kor megnyitja. 

Napirendhez: 

Szabó Károly elnök: Ismerteti, hogy a meghívó szerinti napirendekhez érkezett egy
indítvány  –  „Legyetek  jók,  ha  tudtok”  zenés  ifjúsági  előadás  bemutatásához
támogatási  kérelem  –  a  KMISB  kérésére,  szociális  érintettség  okán  javasol
napirendre venni. A Bizottság a javaslatot 5 egyhangú igen szavazattal támogatta.

A bizottság 5 egyhangú igen  szavazattal  támogatta,  hogy Filkey Péter képviselő
legyen  a  mai  ülés  jegyzőkönyvének  aláírója. Filkey  Péter  képviselő  jelezte  a
szavazást megelőzően, hogy vállalja a feladatot. 

Vágó Csaba: kérte a Bizottságot, hogy miután a felvett napirendi pont tárgyalásához
meghívott vendégük van, vegyék elsőnek a napirendi pont tárgyalását. 

Szabó Károly elnök javasolta, hogy a Bizottság a „Legyetek jók, ha tudtok” zenés
ifjúsági  előadás  bemutatásához  támogatási  kérelem  című  napirendi  pontot  –
bizottsági  hatáskör  –  első  pontként  tárgyalják  meg.  A Bizottság  a  javaslatot  5
egyhangú igen szavazattal támogatta.

Ezt követően a Bizottság a fentiekben elfogadott módosításokkal együtt 5 egyhangú
igen szavazattal elfogadta a napirendjét.

71/2014. (VI.13.) SZEB sz. határozat
Napirend és jegyzőkönyv aláíró megválasztása

I. Jegyzőkönyv aláíró megválasztása
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Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága úgy dönt, hogy Filkey Péter bizottsági tagot választja meg, a jegyzőkönyv
aláírójának.  

II. Napirend

II. Bizottsági hatáskör:

1.)  „Legyetek  jók,  ha  tudtok”  zenés  ifjúsági  előadás  bemutatásához  támogatási
kérelem

I. Testületi hatáskör: 

1.) Javaslat az egészségügyi szakellátás fejlesztésére, várólista csökkentésére
2.)  Javaslat  fogyatékossággal  élő  nappali  ellátására  kötött  Megállapodás

meghosszabbítására  2014.  szeptember  1-től  2015.  augusztus  31-ig  –  ZÁRT
ülésen

II. Bizottsági hatáskör:

2.) Méltányossági önkormányzati segély iránti kérelem – ZÁRT ülésen 
3.) Közüzemi díj támogatási kérelmek elbírálása – ZÁRT ülésen
4.) Egyedi kérelmek családi napközi ellátás támogatására – ZÁRT ülésen

Napirend előtti hozzászólások: 

Káhn  János:  a  megvásárolt  ingatlannal  kapcsolatban,  amely  az  Egészségügyi
Központ parkolója mellett van, nem ártana az Egészségügyi Központtal, a BTG-vel
közösen egy bejárást szervezni. Nézzék már meg, hogy mit akarnak ott egyáltalában
csinálni. Tehát, mindenki nézze meg, csináljanak egy bejárást, több szem, többet lát.
Ne csak beszéljenek róla, hanem nézzék is meg, hogy mi az a lehetőség, ami ebben
az ingatlanban rejlik. Miután megtudják, egyszerűbb lesz a döntést meghozni.  

Szabó Károly:  egyetért a gondolattal. Úgy tudja, június 30-án költöznek ki a lakók
belőle, addig ne háborgassák őket. Kéri a Bizottságot, hogy beszéljenek meg egy
időpontot.

Filkey Péter:  elmondta, hogy egyre kisebb autókkal jár, de mégsem tud parkolni a
Hivatal körül. Vágó Csaba kabinetvezető urat kérdezi, tudnak-e a jelenlévők valamit
arról, hogy történik-e valami ebben az ügyben? Ez már hetek, hónapok óta téma,
hogy valami megoldást keres a Hivatal. 

Vágó  Csaba:  köszöni  a  lehetőséget,  hogy  erre  válaszolhat.  A parkolóhelyekkel
kapcsolatban olyan szervezéstechnikai megoldások merültek föl, amelyeket szerinte
a nyár  végével  megpróbálnak bevezetni,  de igazából  nem látja azt,  hogy amíg a
város és a belváros parkolási rendjét nem szabályozzák, addig ezt lehetne és lenne
érdemes kőbe vésve külön szabályozni. Tehát, valahogy rendszerbe kellene kezelni.
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Elvileg több olyan környező nagyobb ingatlannal,  ahol  parkolási  felületek vannak,
telkeken belül folynak tárgyalások, hogy hogyan tudnák egymásét használni.    

A Bizottság ezt követően döntött arról, hogy a július 07-i héten 9.00 órától fogják a
bejárást megvalósítani. A BTG Kft.-vel és az igazgató úrral való egyeztetést Kövesdi
Gabriella  irodavezető  asszony  vállalta,  a  többi  résztvevőt  pedig  telefonon  fogják
értesíteni. 

Napirend tárgyalása

II. Bizottsági hatáskör:

1.) „Legyetek jók, ha tudtok” zenés ifjúsági előadás bemutatásához támogatási
kérelem

Szabó Károly elnök: gondolja, hogy itt az lenne a háttérben, hogy megosztani azt
az összeget, amit a kérelmező a kérelmében megjelölt, azaz 500.000 Ft-ot. 
Nyilván  a  Bizottság  saját  keretéről  van  szó,  mert  egyébként  támogatják  az
előterjesztést, de a meglévő keretet már betervezték az Europ-Med Kft. informatikai
rendszerének fejlesztésére, amelyre már vannak ajánlatok is.

Filkey Péter:  erről így nem volt tudomásuk, csak azt tudta, hogy több mint 1 millió
forint  van  még a  Szociális  Bizottságnak.  A kérés  is  szociális  természetű,  mert  a
kultúrát kapcsolnák össze egyfajta szociális szolgáltatással, de mivel a KMISB kerete
elfogyott ezért gondoltak erre a Bizottságra.

Endrődi Ágnes Múzsák Társulat képviselője részletesen ismertette a kérelmét.

Dr. Molnár Gábor alpolgármester: rövidre zárva a történetet és abszolút megértve
a Szabó Károly elnök úr által  elmondottakat,  az alpolgármesteri  keretéből  felajánl
250.000 Ft összeget a Múzsák Társulatának.

Filkey Péter:  a saját tanácsnoki keretéből felajánl a Társulat számára 125.000 Ft
összeget. 

Szabó Károly elnök: úgy gondolták, hogy a Bizottság keretéből 50.000 Ft összeget
tudnak felajánlani.

Diósszilágyi András: javasolja, hogy a Bizottság keretéből adják oda a fennmaradó
összeget, azaz a 125.000 Ft összeget. 

Miután  részletesen  megvitatták  a  napirendet,  Szabó  Károly  elnök  feltette
szavazásra a javasolt 125.000 Ft összegű támogatást a Szociális és Egészségügyi
Bizottság  kerete  terhére.  A javaslatot  a  Bizottság  5  egyhangú  igen  szavazattal
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

72/2014. (VI.13.) SZEB sz. határozat
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„Legyetek jók,  ha tudtok” zenés ifjúsági előadás bemutatásához támogatási
kérelem
 
Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága  Tövispataki Beáta kérelmét – „Legyetek jók, ha tudtok” zenés ifjúsági
előadás megvalósítása és bemutatása a Budaörsi Latinovits Színházban –  125.000
Ft-al  támogatja  a  Budaörs  Város Önkormányzat  2014.  évi  költségvetéséről  szóló
2/2014.  (III.  03.)  rendelet  5/B.  sz.  melléklet  Önkormányzat  kiadásai/Működési
kiadások, 18. „Szociális és Egészségügyi Bizottság kerete” sor terhére.
Az  előadásból  kérelmező  egy  karácsonyhoz  kapcsolódó  decemberi  jótékonysági
programot és ingyenes előadást is meghirdet a budaörsi családok számára. 

Határidő: 2014. június 30.
Felelős: Polgármester
Végrehajtást végzi: Kabinetiroda (szerződéskötés), Pénzügyi Iroda (átutalás)

 
I. Testületi hatáskör: 

1.) Javaslat az egészségügyi szakellátás fejlesztésére, várólista csökkentésére

A Bizottság a napirendi pontot hosszasan és részletesen megtárgyalta. A tárgyalás
során az alábbi észrevételek, javaslatok, megállapítások hangzottak el:

Vágó Csaba:  elmondja, hogy igazából ez a dolog nem tart még olyan stádiumba,
hogy testületi tárgyalásra alkalmas legyen. Alapvetően az egész mai bizottsági ülés
az azért  szerveződött,  hogy fölnyíljanak a zsilipek és mindenki  el  tudja  mondani,
hogy  mit  gondol  erről  a  fejlesztésről,  illetve  ennek  a  technikájára,  meg  a
végrehajthatóságáról. Nyilvánvaló, hogy nem születik olyan döntés a Testületen, ami
érdemben erre vagy arra billentené a dolgot. Azt látja, hogy szinte mindenki vitában
van mindenkivel. A tegnapi PEB ülésen is két nyilvánvaló front alakult ki ebben az
ügyben  bármiféle  vérmérsékletre  vagy hitvallásra tekintet  nélkül.  Ez most  tényleg
magáról  az ügyről  szól.  A PEB ülésen is  úgy érezte,  hogy több szem, többet  lát
alapon  nagyon  jó,  hogy ott  volt,  de  egyébként  semmi  okuk  nem volt,  hogy  oda
beterjesszék, mert igazából pénzügyi döntést ebben a fázisban, ebben a stádiumban
nem kényszerülnek hozni. Éppen ezért mondja, hogy ne lepődjön meg senki, ha a
Testület  június 18-i  ülésén ezt nem fogják tovább vitatni,  hanem előtte megnézik,
hogy szakmailag, mit tartanak indokoltnak és jónak. 
Amit Kovács Attila főorvos úr leírt összeget, annak a sorsáról beszélnek, de anélkül
beszélnek ennek a sorsáról, hogy tudnák, miszerint az összeg most rendelkezésre
áll-e vagy sem, vagy rendelkezésre fog-e állni, vagy nem. Több olyan bizottsági ülés
volt, ahova nem terjesztettek be sok kérelmet, ami ha jól számolt, 128 milliós kérelem
együttes.  Ezek  részben  arra  vonatkoztak,  hogy  a  céltartalékba  helyezett  sorokat
szabadítsák föl, részben meg arra, hogy egyébként évközben derült ki a gondolat,
miszerint sok millió forint kellene valamire képviselőnek, ami egyébként üdvös cél és
támogatható,  de  jelenleg  a  költségvetés  helyzete  nem  ilyen.  A költségvetésben
figyelembe van véve 2 milliárd forintnyi fejlesztés, amire hitelt vettek föl 1.8 Milliárd Ft
értékben.  Amennyiben  a  stabilitási  törvény  rendelkezései  alapján  a  kormányzati
döntés a hitelfelvételi engedély kérelmükre pozitív válasz lesz, akkor a céltartalékba
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helyezett  sorok tartalma az nyilván rendeződik.  Az egy másik helyzet  lesz, ha az
derül ki, mégsem támogatja a kormányzat a hitelfelvételt, mert akkor szerinte át kell
gondolni, hogy az ez évi költségvetésnek a további sorsa mi lesz és hogyan lesz.
Azért  mondta  el  ezt  ilyen  hosszan,  mert  nem  biztos,  hogy  mindenki  tudja  ilyen
pontosan a körülményeket, illetve hogy megvilágítsa azt, miszerint jelenleg most nem
egy rendelkezésre álló forrás minél hatékonyabb elköltéséről van szó, hanem arról,
hogy van egy fejlesztési elképzelés és annak a paramétereit érdemes megbeszélni
anélkül, hogy erre most, ebben a pillanatban lenne forrásuk. 

Szabó  Károly  elnök:  egyetért  az  elmondottakkal  és  akkor  a  szakmai  rész
megvitatása  maradna  és  a  szakmai  részt  pedig  az  Europ-Med  Kft.  anyaga
tartalmazza.        
Egy a lényeg, hogy és azt tartja fontosnak, amiről a város lakossága már részben
tájékoztatva  lett,  miszerint  a  várólistákon  a  várakozási  időt  csökkentenék.
Visszalépést nagyon nehezen tudja elképzelni, mert visszaütne rájuk és mindenkire
vissza  fog  ütni  aki  ezt  ellenzi.  A  lakosság  már  nagyon  várja,  tőle  is  sokan
érdeklődnek. A pénzügyi forrás nyilván még nem tiszta, tehát azzal egyetért, hogy
testületi  ülésre  még  ne  menjen  az  előterjesztés.  De  ha  most  ezt  az  anyagot
megvitatnák  és  a  pénz  majd  felszabadul,  eggyel  már  előrébb  lennének.  Az  a
javaslata, hogy a pénzről ne beszéljenek, de a szakmai anyagról dönteniük kellene.

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  amit  az  igazgató  főorvos  úr  megfogalmazott  a
koncepciójában, és amit Szabó Károly elnök úr is képvisel, az alapvetően arról szól,
hogy a várólisták csökkentése érdekében lehet egy olyat csinálni, hogy főleg azoknál
a rendeléseknél, ahol hosszú sorok vannak, plusz orvosokat állít  be. A lényeg az,
hogy van egy OEP finanszírozás és van egy igényszint,  illetve  van egy szakmai
elvárás  és  ez  a  három  nem  akar  összetalálkozni.  A  betegirányítás  a  magyar
egészségügynek  egy  kiemelt  problémája,  illetve  az  Europ-Med  Kft.-nek  is
problémája. Erre mondta, hogy a másik front, ami itt kialakult az az, hogy informatikai
és egyéb szervezéstudományi eszközökkel ezeket a várólistákat generálisan lehet
valamilyen humánusabb módon kialakítani és csökkenteni. Tehát, az egyik érv azt
mondja,  hogy  informatikai  eszközökkel  azért  lehet  megoldás,  a  másik  meg  azt
mondja, hogy több orvos kell és a több orvos finanszírozhatósága kell a rendszerbe
ahhoz, hogy ez működjön. Szerinte egyébként ez a kettő nem egymást kizáró érv,
hanem egymást erősítő. 
Elvileg  az  informatikai  rendszernek  az  alapjai  megvannak,  az  igazán jól  működő
rendszer akkor alakulhatna ki, ha a háziorvosi szint és az Europ-Med Kft. szintje is
össze  lenne  kötve.  Tehát,  egy  olyan  városi  szintű  integrált  betegirányítás  és
betegellátási informatikai rendszer alakulna ki,  ami szerinte nem kerül 40 millióba,
másfelől  meg  alkalmassá  teszi  a  Kft.-t  arra,  hogy  minimális  számú  plusz  orvos
beállításával  a  várakozási  időket  lényegesen  csökkentse,  a  budaörsiek  számára
magasabb prioritással, informatikai úton való bejelentkezést biztosítson. Ha ezeket a
kereteket el lehet fogadni, akkor tudnak ebben továbblépni. 

Szabó Károly elnök: nem tudja elképzelni azt, hogy ha valakinek fáj valahol, azt az
informatikai rendszer hogyan fogja megoldani, kezelni, mert a tünetet az orvos fogja
kezelni.  Az  informatikai  rendszer  majd  csak  kényelmi  szempontot  jelent  a
páciensnek. Felmerül a kérdés, mi lesz, ha valaki nem megy el az időpontra, vagy a
sürgősségi beteg, ha érkezik? Mind felboríthatják az időpontot, mert elcsúsznak az
előjegyzett időpontok, ha nem megy valaki, akkor meg marad egy üres időpont. A
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lényeg,  amit  szeretett  volna  ezzel  mondani,  hogy  orvos  gyógyít,  az  informatikai
rendszer nem. 

Diósszilágyi András: szeretnék azt látni, hogyha betesznek 40 milliót a rendszerbe,
akkor  az  milyen  kimeneteket  produkál.  Gyorsan  jegyzi  meg,  hogy  a  jelenlegi
kétoldalas szakmai  előterjesztés a 40 millió forintról  számára nem mutat  semmit.
Nincsenek felmérésen alapuló adatok, nem számol kimenetekkel, nincs egy olyan
elemzés benne, hogy milyen jó és rossz hatásokkal járhat, ki az, aki meghatározhatja
az érintett  szakrendeléseket.  Nem tudják,  hogy a 40 millió  forint  változtat-e  majd
azon a rossz helyzeten, ami most van. véleménye szerint nem teljesen kidolgozott ez
a koncepció, nem bízik abban, hogy ez a 40 M Ft egy csapásra megoldja majd a
problémát. Ettől egy sokkal tartalmasabb szakmai anyagra vágyna, hogy érdemben
döntést tudjon hozni.        

Tóth Béla: egyetért Diósszilágyi Andrással, mert valóban nem látják, hogy miért kell
pont  arra  a  szakrendelésre  a  több  orvos,  több  óra.  De  az  benne  van  az
előterjesztésben,  hogy  mennyi  órával  csökkenthető  a  várólista.  Szerinte  kell  az
informatikai  fejlesztés,  a  telefonos szolgálat,  mert  egyszerűen nem lehet  elérni  a
rendelőintézet.  Nem érti,  hogy itt  nem volt  pályázatra  lehetőség  uniós  forrásból?
Javasolja, hogy az összeget tisztán csak az OEP finanszírozásra maradjon a pénz
és pluszba a többit.

Káhn  János:  javasolja,  hogy  csak  egy  rendelést  finanszírozzanak  és  majd
meglátják, hogy segít-e a várólista csökkentésén.

Vágó Csaba:  felidézné a Tujner féle tanulmányt,  mely foglalkozott  az Europ-Med
Kft.-nek a kvázi szakmai átvilágításával, elég részletesen elemezte is és azt gondolja
az  itt  leírtak  alapján,  hogy  bizonyosfajta  következtetések  levonhatóak  a
tevékenységről. Alapvetően a tevékenységet szakmailag jónak ítélte, egyébként meg
a betegirányítási  rendszer  korszerűsítése szerepelt  benne,  mint  fontos címke.  Az
informatika szerepét és súlyát sokan félreértik, mert ez nem luxuskínálat, nem fogja a
betegellátást az orvos helyett elvégezni, de ahhoz hogy a beteg bekerüljön az orvos
elé, annak a feltételrendszerét igenis az informatikai rendszer fogja tudni biztosítani
és  megteremteni.  Arra  nem kerülhet  sor,  hogy a  40 milliónak az  elköltése olyan
módon, hogy minden marad régiben, de nyílik  három-négy helység,  amire ki  van
írva, hogy belépés csak budaörsieknek és mögötte áll néhány orvos, aki a 40 milliót
fogja majd felhasználni, ezt teljes mértékben elhibázott, erre így nem kerülhet sor.    

Filkey Péter:  azt  gondolja,  hogy a garanciát  Kovács Attila  főorvos úrnak kellene
megadnia minden tekintetében. Úgy látja jelen pillanatban, hogy még hezitál, nem
tudja még azokat  a garanciákat  biztosítani,  de párbeszédre és kimunkálásra van
szükség. Ne járjanak úgy, mint a rossz szülő, hogy tömik a gyereket pénzzel, mert
akkor majd biztosan minden rendben lesz. Ettől  mindenkit óva intene és várná a
főorvos úrtól a garanciákat. 

Szabó  Károly  elnök:  a  generális  probléma  megoldás  hiányzik.  Kérik  a
kabinetvezető urat, akinek nagy befolyása van a város történéseire, hogy jelezze a
város  vezetése  felé,  miszerint  égető  problémájuk  az  egészségügy  feni  jellegű
problémája.
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Javasolja,  hogy a  Bizottság  kérje  fel  a  Hivatalt,  miszerint  további  egyeztetéseket
folytasson a várólista csökkentéséről a Eurp-Med Kft.-vel.
A  javaslatot  a  Bizottság  5  egyhangú  igen  szavazattal  elfogadta  és  az  alábbi
határozatot hozta:  

73/2014. (VI.13.) SZEB sz. határozat

Javaslat az egészségügyi szakellátás fejlesztésére, várólista csökkentésére

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága felkéri  a Hivatalt,  hogy további  egyeztetéseket  folytassanak a várólista
csökkentéséről az Europ-Med Kft.-vel. 

A Bizottság a továbbiakban az elfogadott napirendjében szereplő indítványokat
zárt ülésen tárgyalta. A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készült. A zárt ülésen
hozott határozatok száma: 

74/2014. (VI.13.) SZEB sz. határozat
75/2014. (VI.13.) SZEB sz. határozat
76/2014. (VI.13.) SZEB sz. határozat
77/2014. (VI.13.) SZEB sz. határozat

Szabó  Károly  elnök  egyéb  napirendi  pont  nem lévén megköszönte  a  Bizottság
tagjainak munkáját, s az ülést 1105-kor bezárta.

k.m.f.

Filkey Péter Szabó Károly
bizottsági tag aláíró                                                                              elnök 
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